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A júliusi testületi ülés a váci diákpolgármester 
programismertetőjével indult. Szklenár Levente 
elmondta, hogy egy évnyitó bulival hozná köze-
lebb egymáshoz a városi iskolákat, ennek szer-
vezése folyamatban van.  

A polgármesteri szabadságok után a Váci 
Távhő Kft. belső ellenőrzési jelentését és egy 
testvérvárosi kiutazásról szóló beszámolót tár-
gyalt a grémium. Az árvízi vis maior pályázattal 
kapcsolatos vita után a képviselők elfogadták 
a napirendet. A tűzoltóparancsnok meghallga-
tását követő zárt ülés után művészeti, sport- és 
civil egyesületek támogatási lehetőségeiről volt 
szó. Kökény Szabolcs a 10 kérelmezőt érintő 
anyagi segítséggel kapcsolatban azt mondta, 
hogy pénzügyi osztályvezetőként semmilyen 
ilyen kifizetést nem támogat, a város számláján 
alig több mint 120 millió forint van, adóbevéte-
lek pedig két hónap múlva várhatók. Hozzátette, 
hogy ettől függetlenül 1.6 millió forintnyi támo-
gatás odaítélésétől nem lesz működésképtelen 
a város. A különböző összegeket végül megsza-
vazta a testület, Matkovich Ilona a közel három-
millió forintra emelkedett javadalmazásából 
egyszeri, 200 ezer forint biztosítását ígérte a váci 
evezősöknek. 

Időszakonként sem a levelezés, sem az in-
ternetes szerver nem működik a polgármesteri 
hivatalban - mondta el a polgármesteri titkárság 
vezetője, aki szerint ezért terjesztették elő késve 
a támogatással kapcsolatos dokumentumot. Ez a 
hiba az ülés későbbi részeiben is előkerült, de az 
nem derült ki, hogy mikor oldódhat meg a prob-
léma, ami a hivatalos levelezés miatt az egész vá-
ros működését érinti. A múlt hónapban közel 3 
millió forintot szavaztak meg a képviselők egy új 
szerver beszerzésére. Egy képviselői indítványra 
500 ezer forintot biztosítottak a viharkárok elta-
karításában helytálló váci önkéntes tűzoltóknak. 

A Váci Sport Nonprofit Kft.-nek a Váci Város-
fejlesztőtől való függetlenedését nem szavazta 
meg a képviselő-testület, így az önkormányzati 
sportlétesítményekért felelős cég az egyetlen, 
amely továbbra is az egykori holding alatt ma-
rad. A testület elfogadta, hogy a Sziréna közben 
található egykori gazdasági hivatali székházat 
117 millió forintért jelöljék ki értékesítésre. 
A közterület-felügyeletnek négy és fél évvel a 
legutóbbi gépjármű-beszerzés után új járművet 
szerettek volna vásárolni, de továbbra is szolgá-
latban marad a 122 ezer kilométert futott jármű. 

A város Molnár Nándor gazdasági bizottsági 
elnök nevével fémjelzett gazdasági program-
jával kapcsolatban Ferjancsics László hívta fel a 
figyelmet arra, hogy a dokumentum hemzseg 
a helyesírási hibáktól, pontatlanságoktól, téve-
désektől, valamint úgy írnak képviselői elkép-
zelésekről, hogy őt meg sem kérdezték. Még a 
váci vasúti megállóhelyek számát sem sikerült 
eltalálni az írásban - a képviselő negyedórán ke-
resztül sorolta az anyag hibáit. A bizottsági elnök 
azzal védekezett: Nem gondolták, hogy a képvi-

selők végigolvassák a dokumentumot. Végül a 
testület nem fogadta el a beterjesztett anyagot, 
pedig már most is jelentős késésben van a tör-
vényben előírt határidő vonatkozásában. 

Az önkormányzat nem támogatja azt, hogy az 
Év fagylaltja verseny 2026-os megrendezését 
Vác vállalja. Rozmaring Sándor alpolgármester 
ezt a város jövőre várható anyagi helyzetével 
indokolta. Ettől függetlenül minden oldal egyet-
értett azzal, hogy a versenyt, ha nem is jövőre, de 
azután érdemes lehet idecsábítani. 

A testület megszavazta Kiss Zsolt alpolgármes-
ter javaslatát, hogy a Városfejlesztő engedélyez-
ze a lakosságnak a viharban kidőlt fák elszállítá-
sát. Ennek lehetőségét az önkormányzati cégnél 
lehet igényelni. A tervezett szállodahajó-kikötő-
vel további lakossági, civil és műszaki egyezteté-
sek szükségesek, ezért a tárgyalások határidejét 
2026 márciusáig tolta ki a testület. 

Teljes egyetértéssel fogadta el a testület a zár-
ható hulladéktárolókkal kapcsolatos pályázatra 
jelentkezők aktuális támogatását. Makrai Zsolt 
és Ferjancsics László kezdeményezését Matkovi-
ch Ilona az Összefogás egyik fontos programjá-
nak nevezte. 

A laktanya egyik 8.5 hektáros területét 104 
millió forintért tervezte értékesítésre kiírni a 
város. Ez Mokánszky Zoltán javaslata után 180 
millió forintra emelkedett volna, azonban a kép-
viselők nem szavazták meg. A polgármester a 
közművek hiányával magyarázta az értékbecslés 
eredményét, végül az eredetileg javasolt áron 
írták ki az értékesítést. Nem támogatták egy bel-
városi üzlethelyiség értékesítését, több másik 
ingatlan eladását viszont megszavazták. 

Napirend után Makrai Zsolt azt kifogásolta, 
hogy az önkormányzat 73 millió forintos hozzá-
járulása után még mindig nincsen kész a szérűs- 
kerti műfüves pálya. A képviselő attól tart, hogy 
a korábbi ciklusokhoz hasonlóan most sem lesz 
következménye a városi pénzek rossz felhaszná-
lásának. 

Ferjancsics László napirend után ismét arról 
érdeklődött, hogy ki volt a felelőse az árvíz utá-
ni helyreállítási munkálatoknak, őt ki és mikor 
jelölte ki. Arra kérte a polgármestert, hogy vála-
szoljon, és küldje el a döntés írásos hátterét. Az 
alsóvárosi képviselő ezt azért tartja fontosnak, 
mert a város 30 milliót tett saját forrásból a véde-
kezésbe, 40 milliót pedig a helyreállításba akkor, 
amikor „Kelecsényi Ágnes volt az ügyvezetője a 
helyreállítást végző Városfejlesztő Kft.-nek, és 
amikor a polgármester tanácsadója a szolgálati 
autóval haknizott a homokzsák-pakolási helyszí-
nek között, és max. vizet osztott". Szabó Csaba 
képviselő pedig azzal a polgármesteri interjú-
val kapcsolatban tett fel kérdéseket Matkovich 
Ilonának, amely a Váci Városimázs Nonprofit 
Kft.-vel kapcsolatban is számos csúsztatást és 
valótlanságot tartalmazott. A Váci Hírnök önkor-
mányzati tulajdonú kiadóját érintő hamis állítá-
sokkal külön írásban foglalkozunk. 
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Matkovich Ilona polgármester ismét testület 
elé vitte a képviselői vagyonnyilatkozatok ügyét. 
A városvezető korábbi Facebook-posztjában arról 
írt, hogy javaslatát az illetékes pénzügyi bizott-
ság azért nem tárgyalta, mert valakiknek félniva-
lója van. Mindezt annak ellenére állította, hogy 
a vagyonnyilatkozatokat meg lehet tekinteni a 
polgármesteri hivatalban, azok kikérhetők. 

A városvezető félelemmel kapcsolatos állítását 
Ferjancsics László bizottsági elnök árnyalta, aki 
először elmondta: A törvények kimondják, hogy 
a vagyonnyilatkozatok nyilvánosak. Ezután arra 
reagált, hogy a polgármester az ő nevét említve 
olyan írást tett ki az oldalára, hogy „félnek" az 
ügyrendi bizottságban. Mindezt annak kapcsán, 
hogy a grémium nem tárgyalta a polgármester 
vagyonnyilatkozatokkal kapcsolatos előterjesz-
tését. Pedig ez jogszabályok előírásai miatt kö-
vetkezett be, ugyanis azok kimondják, hogy ha 
az előterjesztő vagy megbízott képviselője nincs 
ott az ülésen, akkor nem tárgyalhatja a grémium 
az előterjesztést. Matkovich Ilona nem volt ott, 
képviseletét pedig senki nem vállalta - még sa-
ját alpolgármesterei sem. 

Ferjancsics László kamuzásnak nevezte, hogy 
a bizottság fél, megemlítve azt, hogy a bizottság 
tagja Molnár Nándor és Tótváradi-Nagy Bence 
is, akik az Összefogás Vácért tagjai. Ezután arról 
beszélt, hogy tavaly leadott vagyonnyilatkozata 
internetes keresés után megtalálható, például 
az Átlátszó KiMitTud oldalán. 

A polgármester válaszában azt mondta, hogy 
nem szeretne belemenni egy Facebook-bejegy-
zés tartalmába, mert nem lenne értelme. Leta-
gadta, hogy arról írt, hogy fél az egész pénzügyi 
bizottság. Szerinte ő csak arra célzott, hogy an-
nak van félnivalója, aki nem szavazza meg az ő 
javaslatát.  

"De hát ez egy Facebook-bejegyzésbe bele-
fér" - fogalmazott a városvezető, majd hozzátet-

te: Hogy az ember mit feltételez, az egy dolog. 
Matkovich Ilona ezután elmondta véleményét 
arról, hogy a vagyonnyilatkozatokkal kapcsolat-
ban mit tart nyilvánosnak és mit nem. 

Az ellenzéki oldalról Szabó Csaba Matkovich 
Ilona Facebook-posztjával kapcsolatos kijelenté-
sére úgy reagált, hogy a polgármester bejegyzé-
seit „mostantól úgy olvassák, hogy abba valótlan 
állítások beleférnek". Felidézte Matkovich Ilona 
korábbi kijelentését, és szerinte ez saját frakci-
ótársai gyávának titulálását jelenti. A kormány-
párti képviselő szerint, ha a polgármesternek 
valóban fontos lett volna a javaslat, akkor vette 
volna a fáradságot, és legalább kijelöl valakit, aki 
a bizottságban képviseli az előterjesztését.

A polgármester szerint valakik féltek,
valójában csak nem volt ott saját előterjesztésénél

Vác polgármestere a Klikk TV műsorában 
volt vendég. Matkovich Ilonát a műsorvezető 
városunk politikai helyzetéről kérdezte, a város-
vezető azonban olyan válaszokat adott a Váci 
Városimázs Nonprofit Kft.-re vonatkozó kérdé-
sekre, amelyek részben vagy teljesen eltérnek a 
valóságtól.  

A polgármester az újságíró kérdésére többek 
között azt állította, hogy nem jut be a saját médi-
ájába. Ugyanakkor az tény, hogy Matkovich Ilona 
nem vett részt számos, olyan városi ünnepségen 

- például a március 15-i koszorúzásokon, a kom-
munizmus áldozataira, a trianoni békediktátum-
ra vagy a váci csatára történő megemlékezésen -, 
amelyen szokás szerint részt vesz a mindenkori 
polgármester. Így természetesen nem is kerül-
hetett be az ezekről szóló hírekbe. Elmondásával 
ellentétben az állítólagos „váltás” óta is szere-
pelt valamennyi lapszámban a polgármester, és 
rendszeres „szereplője” az önkormányzati mé-
diumtól elvárható, értékítélet nélküli testületi 
beszámolóknak is. 

„Az újság is a Fidesz kezében van” 

Matkovich Ilona azt is állítja, hogy a váci médi-
át „átjátszották” a Fidesznek, miközben a jelenle-
gi ügyvezető irányította az előző ciklusban is az 
önkormányzati sajtótermékeket tömörítő Váci Vá-
rosimázs Nonprofit Kft.-t. Az azonban igaz, hogy 
megszűnt az a korábbi gyakorlat, hogy a polgár-
mester és a tanácsadói kézi vezérléssel igyekez-
tek működtetni az önkormányzati sajtót, ahogy 
erre korábban számtalan, bizonyítható példa volt. 
Azt is állítja a polgármester, hogy a váci fideszes 
képviselők az ő szövetségeseivel kiegészülve el-
fogadtak egy olyan javaslatot, ami alapján átvet-
ték a médiát, ilyen javaslat azonban nem volt, így 
ilyen értelmű döntés sem születhetett. 

Valótlan állítás az is, hogy „a polgármester gya-
korlatilag nem jelenik meg a városi médiában”. 
Ahogy az is, hogy nem jut be a városi médiába, 
ugyanis állításával ellentétben az is bizonyítható, 
hogy az ESTV több alkalommal hívta műsorába 
Matkovich Ilona polgármestert, aki nem fogad-
ta el ezeket a meghívásokat vagy nem reagált a 
meghívásokra. Tehát legfeljebb az az állítás állná 
meg a helyét, hogy nem akar bejutni a városi 
médiába. 

Elképzelhető az is, hogy szándékosan kerüli 
a véleményalkotást, a döntések magyarázatát 
lapunkban. Ugyanis a Váci Hírnök eddig min-
den lapszám összeállításakor kereste Matkovich 
Ilonát hivatalos e-mail címén, azonban ő egyet-
lenegyszer sem küldte el saját, ezer karakteres 
beszámolóját az elvégzett munkájával kapcso-
latban. Ezeket a tartalmakat érdemi szerkesztés 
nélkül közli lapunk. Az interjúban az elküldött le-
velek ellenére egy SZMSZ-módosításra hivatkoz-
va állítja azt, hogy neki nem jár az 1000 karakter 
lehetősége, pedig korábban a főszerkesztő külön 
levélben erősítette meg arról, hogy továbbra is 
várja a polgármesteri beszámolókat.

Ezért nem szerepel annyit Matkovich 
Ilona az önkormányzati médiában



4                 Váci Hírnök

önkormányzat

Szádoczki Imre - 1. vk. Kisvác

A váci evezős sport 
támogatása érdeké-
ben közös összefogás-
sal sikerült megoldást 
találni a Vác Városi 
Evezős Klub tönkre-
ment sólyájának fel-
újítására. A váci kép-
viselő-testület az én 
javaslatomra 1 millió 
forintos támogatást 
szavazott meg, amely 
a szükséges munkála-

tok finanszírozását segíti. Emellett a Duna-Drá-
va Cement Kft. Szilágyi Zsolt elnök-vezérigaz-
gató személyes közbenjárásával 30 köbméter 
betont biztosított a felújításhoz. Ez az együtt-
működés lehetővé teszi, hogy a csónakok vízre 
bocsátásához nélkülözhetetlen infrastruktúra 
újra biztonságos és korszerű legyen. A felújítás 
nem csupán a sportolók mindennapi munká-
ját segíti, hanem hozzájárul a váci evezős ha-
gyományok megőrzéséhez és a város sporté-
letének erősítéséhez. Köszönet mindenkinek, 
aki támogatta ezt a fontos ügyet!

Inotay Gergely - 3. vk. Belváros

A július minden 
évben sűrű hónap, 
hiszen ekkor bizott-
sági és képviselő-tes-
tületi ülést is tartunk, 
ugyanakkor turiszti-
kai-kulturális szem-
pontból is a legjelen-
tősebb időszaka az 
évnek. Egyrészt e hó-
napban rendezi meg 
immár 7. alkalommal 
Vácon a Filharmóniai 

Társaság a Régi Zenei Napok fesztivál és kur-
zust világszínvonalú koncertekkel, illetve e 
hónapban, szintén a hagyományok jegyében 
várjuk a városházi nyílt napon a régi-új váci 
családokat, minden kedves polgárunkat. A hó-
nap derekán pedig, 2025-ben 31. alkalommal 
szerveztük meg a Váci Világi Vigalom fesztivált, 
legfőbb kulturális attrakciónkat. Ezen alkal-
mak természetesen kötelező házi feladatai a 
kultúráért is felelős alpolgármesternek, mivel 
a megjelenési kötelezettségen túl az esemé-
nyekhez operatív feladatok is tartoznak. A Régi 
Zenei Napok helyi szervezésében az önkor-
mányzat részéről 2020 óta én vállalom a fel-
adatok koordinálását, a Vác a tiéd programon 
a kezdetektől én vezetem a városházi sétákat, 
melyen az idei évben is közel 100-an vettek 
részt. A Váci Világi Vigalom idei különlegessé-
ge Técső testvérváros 12 fős ifjúsági küldöttsé-
gének patronálása, melynek egykori táboroz-
tató pedagógusként kifejezetten örültem.

Ferjancsics László - 4. vk. Alsóváros

Az Alsóvárosban is 
tomboló és komoly 
károkat okozó vihar 
alatt információm 
szerint emberi sérülés 
nem történt. Ezúton 
is köszönetet mon-
dok azoknak a lakók-
nak, akik a takarítási 
munkákból kivették 
a részüket. A Kertész 
utcai óvodában eddig 
is jelentkeztek kisebb 

gondok. Nemrég több helyiség padlózatát fel 
kellett bontani ahhoz, hogy megtalálják, illet-
ve javíthassák egy szennyvízelvezető hibáját, 
mely már repedéseket is okozott az épület 
falán. Sikerült úgy időzíteni a több millió fo-
rintba kerülő munkálatokat, hogy azok a nyári 
szünet idejére essenek.

Úgy látom, a tulajdonosok nemtörődömsé-
ge mellett sajnos a polgármesteri hivatal sem 
áll a sarkára, így már csak egy kitaposott ösvé-
nyen lehet a gyalogosoknak közlekedni a Vásár 
utcai járdán, a volt vágóhíd mellett. Ezt, vala-
mint a Törökhegyi utcai volt sportpálya előtti 
járdagondot ismét jeleztem a testületi ülésen. 
Képviselőként tudom, hogy alsóvárosi válasz-
tókörzetemben sokan eddig is elvégezték az 
ingatlanjuknál lévő növényeken a fiatalító, 
szépítő beavatkozásokat. Javaslatomra a ren-
delet része lett, hogy a fák vágását is elvégez-
heti az érintett magánszemély, amennyiben a 
Városfejlesztő Kft.-től erre engedélyt kér és kap.

Makrai Zsolt - 5. vk. Földváry lakótelep

Több funkciója is 
volt már a Földváry 
kisposta épülettömb 
Nagymező utcai sar-
kán található üzlethe-
lyiségnek. Legutóbb 
kifejezetten sport 
célú hasznosításra 
adta bérbe az önkor-
mányzat az ingatlant, 
melyet mára már be-
rendeztek, belaktak, 
és több tucat birkózó-

tehetség sportol náluk.
A hőség fokozottan megterheli a választó-

körzetemben nagyrészt betonból sűrűn be-
épített, gyorsan felmelegedő házakban élőket. 
Emiatt is fontosnak tartom, hogy Alsóváros út-
jait megfelelő locsolókocsis módszerrel rend-
szeresen hűtsék. A locsolókocsi hőségriasztási 
időszakban jelen van a Földváry lakótelep útja-
in, így a Nagymező, a Zöldfa, a Vám, a Rácz Pál 
és a Kölcsey utcában is, az esti órákban vízsu-
garakkal hűti az aszfaltot. 

Az alsóvárosi temető régebbi részén (a 
SPAR melletti bejárathoz közel) hosszú idő óta 
nem működött a vízvételi lehetőség. Tavaly 

őszi mandátumátvételem után egyik fő fel-
adatomnak éreztem ennek a problémának a 
megoldását. Ezért javasoltam a vízvezeték-javí-
tásra forrást a város költségvetésének februári 
tárgyalásakor. Mivel így pénzhez jutottunk, a 
szakemberek befejezték a javítási munkákat, a 
temető ezen vízvételi lehetősége is működik.

Mokánszky Zoltán - 7. vk. Deákvár

A június 18-án 
megtartott képvise-
lő-testületi ülésen a 
7. napirendi pont-
nál Matkovich Ilona 
előterjesztésében a 
februári ülésen a költ-
ségvetés tárgyalása 
során választókörze-
temben járdaépítés-
re megszavazott 3 
millió forint elvételét 
javasolta, amit a balli-

berális többség elfogadott. Matkovich Ilona a 
kampány során azt mondta, minden váci pol-
gármestere lesz, ám választókörzetem fejlesz-
tését ismét akadályozza. Az elmúlt hónapban 
az alábbi munkákat sikerült elvégezni: Ambró 
Ferenc u. és Lomb u. kereszteződésében az 
útsüllyedés helyreállítása, az Ambró Ferenc u. 
temető melletti részének, Újhegyi út, Telep u, 
Sirály u, kátyúzó technikával történő útjavítása. 
Lomb és egyéb hulladék összeszedése: Rigó u, 
Újhegyi út, Harkály u, Naszály út, Jázmin tér. 
Fűnyírás: Újhegyi út-Sirály u-Rigó u-Harkály u. 
által körbevett parkban, Jázmin téren, Virág u. 
játszótéren, Naszály úton. Fűkaszálás: Ambró 
Ferenc u., Cserje u. lépcsősor, Bimbó u. lépcső-
sor, Meredek u. lépcsősor, Páfrány u. lépcsősor. 
Fakivágás Harkály u. 5. előtt. Kosaras kocsis 
gallyazás: Harkály u, Sirály u, Rigó u. Közte-
rületi takarítás az alábbi helyeken történt: 
Naszály út és alagút, MÁV-parkolók. Illegális 
hulladék gyűjtése: Sirály u, Telep u.

Tótváradi-Nagy Bence 8. vk Deákvár

Mindenekelőtt a 
július eleji viharokkal 
kapcsolatosan ezúton 
is szeretnék köszö-
netet mondani a ka-
tasztrófavédelem és 
a Váci Városfejlesztő 
Kft. munkatársainak, 
valamint a váci la-
kosoknak, akik részt 
vettek a viharkárok 
elhárításában. Július 
hónapban friss festést 

kaptak a Vörösmarty téri, a Petőfi iskola előtti 
és a Deákvári főtéri gyalogátkelők. Az általam 
leadott hibajegyek alapján zajlott útkarban-
tartás az Aroma utcában és a Deákvári főtéren, 
továbbá kertészeti munkálatok zajlottak töb-
bek között a Béke téren, a Bauer Mihály utcá-
ban és a Napraforgó utcában. Folyamatosan 
zajlanak a nyári karbantartások városrészünk 
óvodáiban. Sor került a Deákvári főtéri rendelő 

Képviselői beszámolók
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önkormányzat

mennyezetének és a tetejének felújítására, így 
a korábbi beázásokat is sikerült megszüntetni. 
Végezetül engedjék meg, hogy ezen a felüle-
ten is gratuláljak valamennyi városi kitünte-
tettnek, köztük az idén 21 éves Vác-Deákvár 
SE-nek, akik a javaslatomra idén megkapták 
a közösségek számára adható legmagasabb 
városi kitüntetést, a közösségi Pro Urbe díjat.

Rozmaring Sándor - 10. vk. Deákvár

A képviselő-testület 
júliusi ülésén elfo-
gadta a Csipkés- és Pa-
takvölgy dűlő lakosai-
nak kérését, és nem 
változtat lakóövezetük 
besorolásán. A Fürj 
utcai fitnesspark kör-
nyékén élők lakossági 
fórumon erősítették 
meg, hogy nem kérik 
mobil WC kihelyezé-
sét a park közelébe. 

Kérésemre megkezdődött a deákvári lakta-
nya területére bejáró vaddisznók eltávolítása, 
amelyek nagy valószínűséggel afrikai sertés-
pestissel fertőzöttek. Hasonló sors vár a Szar-
vasbogár utcát látogató vaddisznókra is. A DDC 
Kft.-vel kötött támogatási szerződés alapján a 
29. héten 1000 tonna bányai kő kiszállítása 
kezdődött meg, amellyel 19 külterületi út és 
dűlő, illetve a Külső-Gombási út útpadkájának 
egy újabb szakasza újulhat meg a lakosság és 
a Városfejlesztő Kft. közreműködésével. Elké-

szült a Sejcei út mentén lévő vízelvezető árok 
helyreállítása az agyagbányáig, és a DDC Kft. 
is elvégezte a bányaszakasz előtti árok karban-
tartását. Az ELMÜ elkészült a Pincevölgy elekt-
romos hálózatbővítési munkálataival, meg-
kezdődhet az érintett háztartások új hálózatra 
történő rákötése. A „Virágos Magyarország” 
idei versenyére az önkormányzat a deákvári 
óvodát nevezte be az „Év óvodakertje” kategó-
riában. A zsűrizés megtörtént, a visszajelzések 
biztatóak. Köszönöm minden közreműködő 
segítségét az óvodakert felkészítésében.

Rosta Zoltán - kompenzációs mandátum

Ahogyan azt 2025. 
májusában vállal-
tam, a Mi Hazánk 
Mozgalom váci csa-
patával megkezd-
tük a rovásírásos 
helységnévtáblák 
felújítását. A táblákat 
a felújítás idejére a 
Váci Városüzemelte-
tési Kft. munkatársai 
ideiglenesen kivették 
helyükről. Az általunk 

csiszolt és festett táblák folyamatosan kerülnek 
vissza a városunkba bevezető utak mellé. Vác 
város nemzeti és helyi érdekek képviseletéért 
felelős tanácsnokaként a Polgármesteri Hiva-
tal pénzügyi és adóosztályának munkatársai-
val folyamatosan dolgozunk az adóbeszedés 
hatékonyságának javításán. Rövidesen olyan 

megoldást fogunk találni és bevezetni, amely-
nek révén a helyi adófizetés terén a közteher 
megfizetését jogsértő módon elmulasztó vagy 
jogi praktikákkal kijátszó személyek/cégek is 
kénytelenek lesznek a törvényes adófizetési 
kötelezettségüknek eleget tenni.

Ványai László - kompenzációs mandátum

Három beteg, kiszá-
radt fáról jelentettem 
a Városfejlesztőnek, 
melyeket szerencsé-
re még a vihar előtt 
kivágtak, így sem sé-
rülést, sem kárt nem 
okozhattak. Két útke-
reszteződés kapcsán 
hívtam fel a figyelmet 
a kilátást akadályozó 
növényzetre, illetve 
más problémákra. 

Az egyik ügyben a Városfejlesztő rövid időn 
belül intézkedett, a másikban a szakemberek 
további problémákat találtak, melyek elhárí-
tása megkezdődött. Több, közterületen lévő 
veszélyes tárgy eltávolítását is kértem, ez fo-
lyamatban van. Frakciónk kezdeményezésére 
a Váci Önkéntes Tűzoltó és Polgárőr Egyesület 
500 ezer forint támogatást kapott a viharkárok 
elhárítása során tanúsított helytállásukért.

A képviselői beszámolókat a Váci Hírnök 
tartalmi módosítás nélkül közli az önkor-
mányzati SzMSz értelmében.

Vácon is hatalmas pusztítást okozott az orszá-
gon keresztülsöprő július eleji vihar. Városszerte 
fákat csavart ki az orkán erejű szél, a Ligetet le is 
kellett zárni balesetveszély miatt. Száznál is több 
helyszínen folyt az egy héten át tartó kárelhárí-
tás.

Többen önkéntes munkát ajánlottak fel a liget 
rendbetételére a vihar elvonulása után, de akko-
ra pusztítást okozott a felhőszakadás, hogy Mat-
kovich Ilona polgármester tájékoztatása szerint 
gépi munkával kellett megkezdeni a helyreállí-
tást. Veszélyes lett volna civileket beengedni, hi-
szen több törött ág még a fákon lógott a munka 
megkezdésekor. 

A Váci Városfejlesztő munkatársainak meg-
feszített, hétvégén is zajló munkájának köszön-
hetően alig egy hét alatt sikerült megnyitni a 
ligeten áthaladó kerékpárutat.

A folyamatosan tisztított vízelvezető árkok jó 
szolgálatot tettek a vihar alatt is, ám a lehulló 
csapadék rengeteg hordalékot vitt magával. A 
vízelvezető rendszer takarítását, hordalékmente-
sítését is elvégezték az önkormányzati cég mun-
katársai. A lemosott kőszórásos utak takarításával 
és helyreállításával is elkészültek.

Az Ady Endre sétányt teljesen lezárták a taka-
rítás ideje alatt. A takarítás részeként átmosták a 
csatornarendszert, és a burkolatot is megjavítot-
ták a polgármester tájékoztatása szerint.

Több önkormányzati intézmény is beázott a 
hirtelen lezúduló csapadék miatt, ezek ellenőr-
zése és javítása is megtörtént.

Több mint egy héten keresztül
dolgozott a Városfejlesztő Kft.
a viharkárok felszámolásán
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Kormánypárti plakátok lephetik el Vác utcáit a jövő évi országgyűlési vá-
lasztás kampányában. Az önkormányzat ugyanis arról döntött, hogy egy 
Mészáros Lőrinc ügyvédjéhez köthető cég kezelheti a városi tulajdonú köz-
területeken álló reklámfelületeket: a plakáthelyeket, a citylightokat, a busz-
megállós reklámhelyeket és a hirdetőhengereket. A döntésre Juhász Béla, 
Sződliget polgármestere hívta fel a figyelmet. A DK színeiben politizáló tele-
pülésvezető a Facebookon azt írta a döntésről, hogy a többi induló kiszorul-
hat a közterületi hirdetésekből. 

A júniusi döntést 13 képviselő szavazta meg, csupán Ferjancsics László és 
Makrai Zsolt nem támogatta azt. A fideszes és mihazánkos képviselők mellett 
a javaslatot támogatta Jess Kinga, Inotay Gergely, Kiss Zsolt, Tótváradi-Nagy 
Bence, Molnár Nándor, Rozmaring Sándor és Matkovich Ilona is. 

A határozat értelmében szerződést hosszabbítottak a Servitum Kft.-vel 
2026 júliusáig. Az a törvény alapján világos, hogy az országgyűlési választá-
sok a szerződés lejárta előtt, tavasszal lesznek, tehát a felcsúti dollármilliárdos-
hoz köthető kör dönthet arról, hogy kik hirdethetnek a váci közterületeken. Az 
utóbbi években a Servitum Kft. kezelte az önkormányzati reklámfelületeket. 
Csakhogy a cég idén január 31-én átkerült Orbán Viktor miniszterelnök jó ba-
rátjának köréhez, miután a Publimont Kft. megvásárolta azt a korábbi több-
ségi tulajdonostól, Csatári Endrétől. Erről már idén márciusban beszámolt az 
mfor.hu portál, amely azt írta, hogy 2024 januárjában Mészáros Lőrinc úgy 
döntött, hogy az összes plakátcégének a Prime Blanc Magántőkealap lesz a 
végső tulajdonosa. A magántőkealapot a Mészáros Lőrinc bejáratott jogász-
csapata által működtetett Primefund Befektetési Alapkezelő Zrt. menedzseli 

az oldal szerint. Ez a cég 75 százalékban Kertész József Tamásé, aki a felcsúti 
milliárdos céges ügyvédje, és a KESMA nevű fideszes médiaholding alapítói 
jogait is gyakorolja. 

A Servitum Kft. közterületi reklámfelületekre kötött szerződése június 20-
án járt volna le, erre hivatkozva hosszabbított a testület. Ha nem lett volna 
hosszabbítás, akkor csupán annyi történt volna, hogy a cégnek közterü-
let-használati díjat kellett volna fizetnie a kihelyezett reklámokért egészen 
addig, ameddig le nem zárul egy új, a felületek kezelésére kiírt pályázat. Azt 
már másfél éve lehet tudni, hogy a határozott időre kötött szerződés mikor jár 
le. A javaslatot előterjesztő Molnár Nándor ennek ellenére ezt azzal magya-
rázta, hogy az új pályázat előkészítése miatt hosszabbítanak egy évre - mint 
mostanra kiderült -  a Fidesz-közeli céggel.  

Az ügy érdekessége, hogy Juhász Béla a DK váci választókerületi elnöke, 
Molnár Nándor pedig DK-tag. A sződligeti polgármester a témával kapcso-
latos bejegyzésében leszögezi, hogy pártja eljárást indított Matkovich Ilona 
embere ellen a döntés miatt, mivel Molnár velük nem egyeztetett. Matkovich 
Ilona a közösségi médiában korábban többször is a kormánypártokkal való 
összejátszással vádolta meg Ferjancsics Lászlót és Makrai Zsoltot, akik vele el-
lentétben nem szavazták meg ezt a váci hirdetőfelületeket Fidesz-közeli cég 
kezében tartó javaslatot. A szavazati arányokból jól látszik, hogy amennyiben 
Matkovich Ilona köre a Lokálpatrióta képviselőkkel szavaz, akkor valószínűleg 
nem a Fideszhez köthető cég kezelte volna a váci reklámfelületeket a 2026-
os választási kampányban.

A polgármester is megszavazta: kormányközeli cég 
kezelheti a váci reklámfelületeket a ’26-os kampányban 

A közérdekű adatigénylésre küldött válasz után sem derült ki az, hogy 
pontosan miért kötött szerződést a Vác és Környéke TDM a luxusautós túrá-
kat kínáló Fábri Kft.-vel több millió forint értékben. Az önkormányzati cég 
vezetője még a májusi testületi ülésen adott ellentmondásos válaszokat 
a szerződéssel kapcsolatban, aminek nyomán a képviselők akkor nem 
fogadták el a TDM üzleti tervét. Ezután fordultunk előbb sajtókérdéssel, 
majd közérdekű adatigényléssel a cégvezetőhöz, aki csak a törvényi hatá-
ridőt jócskán túllépve adta meg a válaszokat kérdéseinkre. 

A Fábri Kft.-vel a vac950.hu weboldal készítésére, médiatartalom gyártá-
si tevékenység ellátására szerződött a Vác és Környéke TDM Nonprofit Kft. 
Az nem derült ki a közadatkérésre adott ügyvezetői válaszból sem, hogy 
pontosan milyen tartalmakat állított elő a megbízott vállalkozás és milyen 
tartalmakat a cég saját munkatársi gárdája. Kelecsényi Ágnes válasza alap-
ján ugyanis nem tudja a cég, hogy ki töltötte fel a tartalmakat az általuk 
üzemeltetett oldalra, de ez amúgy sem lenne közérdekű adat. 

Az a weboldal megnézése és az adatigénylésre adott válaszok alapján 
sem derül ki, hogy pontosan mivel összefüggésben beszélt a májusi testü-
leti ülésen Kelecsényi Ágnes 50 millió forintos marketingértékről, amikor 
a honlappal kapcsolatban kérdezték. 

Az elküldött teljesítésigazolásokból sem derült ki, hogy miként hasz-
nosult a váciak pénze, ugyanis ott az elvégzett munkát nem részletezik, 
csupán annyit írnak, hogy a cég a feladatot a megrendelő által kívánt for-
mában elvégezte. Összesen két ilyen teljesítésigazolást küldött a TDM, a 
dátumokat leszámítva ugyanazzal a szöveggel. 

A korábban feltett sajtókérdéseinkre még késve sem érkezett válasz, így 
nem derült ki, pontosan mi szükség volt arra, hogy a céggel szerződjenek 
– hiszen az sem derült ki, hogy mit csináltak.

Továbbra sem derült ki, 
hogy pontosan mit csinált
az önkormányzati cégnél a 
luxuslimuzinos vállalkozás

Új traktorral gyarapodott a Váci Városfejlesztő Kft. Az olasz gyártmányú 
jármű a hatodik az új munkagépek sorában, amelyeket 2019-től munkába 
állított az önkormányzati cég. Az eszköz alkalmas a korábbi adapterek csat-
lakoztatására, amik a hókotrástól a szegélyseprésen át egészen a fűnyírásig 
biztosítanak szolgáltatást az üzemeltető számára. Egy, a várost több évtizede 
szolgáló traktort cseréltek le, aminek már túl drága lett volna a javítása. Hor-
váth István, a Váci Városfejlesztő ügyvezetője szerint az új traktor kiválasztásá-
nál fő szempont volt, hogy az új jármű a régi adaptereivel működjön. 

A gépet 15 millió forintért vette a város, és ennek a gépnek már most hasz-
nát látják a polgármester szerint.

„A város járdaszegélyeit most már végig tudják takarítani a géppel. Ez egy 
vizes seprűvel ellátott gép, ami annyit jelent, hogy nem porol. Igen nagy ka-
pacitású, és folyamatosan járja az utcákat” - fogalmazott Matkovich Ilona az 
önkormányzati médiának. 

A város 2019-től igyekezett gépekkel felszerelni a Váci Városfejlesztő Kft.-t, 
hogy ne bérelt eszközökkel és külsős vállalkozókkal kelljen a feladatokat vé-
gezni. Kezdetben egy kosaras emelődarut, majd egy ágaprítót vásároltak a 
kertészeti részlegnek, ezután egy új fűkaszáló traktort szereztek be. Ezt kö-
vette két 1.5 tonnás teherautó, most pedig egy újabb traktor vásárlásával 
folytatódott a cég gépparkjának gyarapítása.

Évtizedes szolgálat után 
újra cserélték a város-
fejlesztő régi traktorát

önkormányzat
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közélet

Túlzsúfolt kennelek, visszahozott kutyák és 
félbeszakadt felújítás – nehéz helyzetben van 
a váci Zöld Menedék Állatvédő Alapítvány. 
Bár saját erőből már elkezdték az elavult ket-
recek cseréjét, a munka folytatásához külső 
segítségre is szükségük lenne. A gondozók 
nemcsak anyagi támogatást, de felelős állat-
tartást is kérnek mindenkitől.

Tizennyolc éves az a kennelsor, amelyet a 
Zöld Menedék Állatvédő Alapítvány szeretne 
elbontani, hogy a helyükre újabb és tága-
sabb ketrecek kerülhessenek. A felújítást há-
rom ütemben tervezték az állatvédők. Ebből 

az első már elkészült, az alapítvány 13 millió 
forintos önerejéből. A munkálatok folytatását 
azonban több tényező hátráltatja, mondta 
el a Híradónak a menhely egyik gondozója, 
Fülöp Alíz: „Folytatnánk tovább ezt a második 
etapot, a kőművesek várnak ránk türelmet-
lenül, de nem tudjuk, mivel folyamatosan 
érkeznek be a kutyusok. Általában olyan 
kutyusokat hoznak, akik már több éve gazdi-
hoz költöztek, most valami oknál fogva, vagy 
azért, mert meghalt a gazdi, vagy azért, mert 
elköltöznek, vagy azért, mert éppen elvál-
tak, és nem tudják tovább tartani a kutyákat, 

azonnal visszahozzák. Tehát nincs olyan, hogy 
kapunk egy határidőt:  két hét múlva tudjuk 
befogadni a kutyát, és kivárják ezt a határidőt, 
hanem azonnal fogadjuk vissza az állatot.”

Mivel a menhely gyepmesteri feladatot is 
ellát, sok kóborló kutyát fognak be az utcán 
is, akikről kiderül, hogy van gazdájuk, azok 
azonban nem jönnek el a négylábúakért, 
mondta el Fülöp Alíz. A gondozott állatok 
létszáma tehát egyre nő, a hely csökken, a 
régi kennelek pedig már szétesőben vannak, 
nehéz bennük biztonságosan tartani az álla-
tokat. Ráadásul az örökbefogadások száma is 
csökkent az elmúlt időszakban.

„Nyár van, azt gondolom, talán egy kicsit fe-
lelősségteljesebben kezdenek gondolkodni 
az emberek: nyárra nem vesznek magukhoz 
kutyát, mert tudják, hogy el fognak mennyi 
nyaralni. Tudják, hogy ez az az időszak, ami-
kor otthon tudnak lenni, és akkor megszokja a 
kutya, hogy vele vannak két-három hónapon 
keresztül, és hirtelen eltűnik mellőle minden-
ki, mert visszamennek a gyerekek iskolába, 
óvodába.”

A fő probléma az, hogy nagyon sok ku-
tyát hoznak vissza gyakran pusztán azért, 
mert rájuk untak. A Zöld Menedék Állatvédő 
Alapítványnak folyamatosan szüksége van 
támogatásra: mint azt a gondozó elmondta, 
majdnem minden állat orvosi kezelésre szo-
rul, melynek költségei vannak, valamint az 
elavult állapotok és a helyhiány miatt folytat-
ni szeretnék a kennelek felújítását, átépítését 
is. Nemcsak anyagi támogatást várnak, de 
szívesen veszik azt is, ha valaki eljön az ebe-
ket egy kicsit megsétáltatni, vagy akár meg-
simogatni, ugyanis mindannyian nagyon 
igénylik a szeretetet és a törődést.

Segítségre vár a Zöld Menedék

60 éve, a DCM lakótelep építésével egy 
időben készült el az a deákvári szolgálta-
tóház, melyben a kezdetektől napjainkig 
fodrászat, gyógyszertár és orvosi rendelők 
működnek. Ahogyan azt az ESTV Híradójá-
nak Rozmaring Sándor összefoglalta: Bár az 
elmúlt évtizedekben többször történtek az 
épületen felújítások, a fogorvosi praxist el-
látó orvos megkereste a körzet képviselőjét, 
Molnár Nándort, hogy a rendelő beázik, illet-
ve a plafon több helyen penészedik. 

„Képviselő úr eljárt a javítást illetően, az 
önkormányzat biztosította a fedezetet a mun-
kálatokra, és megbízta a Váci Városfejlesztő 
Kft.-t, hogy végezze el a javítást. A Kft.-nek te-
tőszigeteléssel foglalkozó munkatársa nincs, 
ezért külső vállalkozót bízott meg a feladattal, 
kb. 2 millió 400 ezer forint értékben, a belső 
munkálatokat pedig saját erőből ellátták” - 
mondta el a felújítással kapcsolatban Rozma-
ring Sándor alpolgármester.

Felújították a deákvári rendelő tetejét és mennyezetét 



Több ezren vettek rész a XXXI. Váci Világi Vi-
galom programjain. A Vox Humana énekkar a 
Vác Civitas Szimfonikus Zenekar kíséretével a 
Fehérek Templomában nyitotta meg a rendez-
vényt. A főszervező szerint nagyjából ugyan-
annyi látogató volt, mint tavaly. A háromnapos, 
nagyrészt a főtéren és a Duna-parton megtar-

tott rendezvényen idén is olyan, országosan 
ismert előadókkal találkozhatott a közönség, 
mint a TNT, Dopeman, Horváth Tamás, a Balkan 
Fanatic vagy a Bikini. Számos újítást sikerült 
megvalósítani - mondta el lapunknak Loksa 
Levente, a Levi's Event ügyvezetője. 

„Mindenki szerényebb Vigalmat jósolt, mert 

az előző évekhez képest fele pénzből fele prog-
ramot vártak, de a rendezvény végén mindenki 
azt mondta, hogy nem érzi a különbséget, vá-
rakozáson felül teljesített a fesztivál."

Loksa Levente szerint észszerűen válogattak 
a fellépők közül, így lehetőség nyílt olyan új-
donságokra, mint a szépségkirálynő-választás, 
a DJ-verseny, a főtéri fényfestés, vagy a nagy si-
kerű pódiumbeszélgetés a Pannónia Udvarban 
Dés Lászlóval. Nagy sikert aratott a belvárosban 
közlekedő guruló zongora is, amely a fesztivál 
idején a belvárosban szórakoztatta az érdeklő-
dőket. Az infrastruktúra is fejlettebb volt, 2 ki-
lométernyi kábellel és 50 kapcsolószekrénnyel 

oldották meg a fesztivál áramellátását. Bizton-
sági szempontból idén jobban „széthúzták" a 
rendezvényt, hogy a tömeg ne koncentrálód-
jon egy helyre. 

A Levi's Eventnek fő szervezőként ez volt az 
első Vigalma, az ezt megelőző három rendez-
vényen a feladatokat ellátó Madách Imre Mű-
velődési Központnak segítettek, a kitelepülő 
kereskedőkért feleltek. 
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KÖZÉLET

Várakozáson felül teljesített az idei Vigalom

A júliusi munkarend szerinti tanácskozást 
követő rendkívüli ülésen döntöttek Vác idei dísz-
polgári címének odaitéléséről, így teljessé vált az 
idei kitüntetettek névsora. A díszpolgári címet dr. 
Horváth Ferenc, Vác Város Levéltárának igazgatója 
kapta.

Egyéni Pro Urbe díjat kap az augusztus 20-i 

városi ünnepségen: Forró Katalin korábbi múze-
umigazgató, Magyari József sportvezető, a Váci 
Árpád Fejedelem Általános Iskola volt igazgató-
ja, valamint Orosz Tamásné és Orosz Tamás, akik 
több mint hat évtizeden keresztül voltak a Vox 
Humana énekkar oszlopos tagjai; közösségi Pro 
Urbe díjat érdemelt ki a Vác-Deákvár SE.

Döntöttek a 2025. évi augusztus 
20-i városi elismerésekről

H I R D E T M É N Y
Vác Város Önkormányzat Képviselő- 
testülete 2025. július 16.-i ülésén 

az alábbi rendeleteket alkotta: 

23/2025.(VII.21.) rendeletmódosítás 
Vác Város Önkormányzat 2025. évi 

költségvetéséről 

A rendeletek Vác város honlapján, 
valamint a Váci Polgármesteri Hivatal 

Jegyzői Kabinetének 128. sz. irodájában 
is megtekinthetők.



9

közélet

Három támogatási formát is elindított távfűtéssel kapcso-
latos szolgáltatások, illetve rendszerek fejlesztésére az Ener-
giaügyi Minisztérium, ezekre a Váci Távhő Kft. is pályázik. A 
városban 2700 háztartást ellátó önkormányzati cég elsősor-
ban az elhasználódott csőhálózat szakaszainak cseréjére sze-
retne támogatást lehívni, de pályázik egy biomassza tüzelésű 
új kazánra is, amivel csökkenteni lehetne a széndioxid kibo-
csátást. Van egy harmadik pályázat is, amit a költségosztók 
telepítésére szóló kötelezettség támogatásra írtak ki. 

A Jedlik Ányos Energetikai Program első szakaszában 96 milliárd 
forint támogatást biztosítana a Minisztérium az energiahatékony-
ság növelésére és a megújuló energiaforrások telepítésére, pél-
dául úgy, hogy a távfűtéssel ellátott lakóközösségek pályázhatnak 
az erre szakosodott cégekkel a távolról leolvasható költségosztók 
telepítésére. Ezek felszerelésére vagy cseréjére egy 2023-as kor-
mányrendelet kötelezi a társasházakat és a lakásszövetkezeteket. 
Völgyesi Viktor, a Váci Távhő Nonprofit Közhasznú Kft. ügyvezetője 
az ESTV-nek arról beszélt, hogy: “A távolról leolvasható költségosz-
tókra tulajdonképpen a társasházak pályáznak, illetve kicsit árnyal-
tabb ez a pályázati forma, mert aki be fogja nyújtani a  pályázatot, 
az a szolgáltató, aki ezt a költségosztást elvégzi.” 

Az egyik cél a hőveszteség csökkentése, amit a régi, 50 éves cső-
hálózat jelentős részének cseréjével valósítanának meg Vácon. A 

nyereségkorlát bevezetése miatt ugyanis önerőből csak apró lépé-
sekben tud haladni az önkormányzati cég, most viszont 600 millió 
forintos támogatást kérnek erre. “A beszedett alapdíjakból a besze-
dett felújítási rész terhére fel tudunk újítani évente 50-100 métert. 
Így most 500 méter vezetéket tudunk felújítani, tehát ez egy jóval 
jelentősebb forrás” - fogalmazott Völgyesi. 

A földgáz üzemű hőtermelőket modern biomassza kazánokra 
cserélnék. A váci hőközpontok a 2700 háztartás fűtésére évente 
4 millió köbméter gázt használnak el. Ennek egy részét váltanák 
át fahulladék-égetéses üzemre. Az ügyvezető azt mondta: “Ez a 4 
millió köbméter gáz annyi szén-dioxidot juttat a légkörbe, ameny-
nyit 9400 tölgyfa 30 év alatt tud megkötni (...) Ez elképesztő meny-
nyiség. Tehát ezt a 9400 fát minden évben el kellene ültetnünk, és 
harminc évig nem nyúlni hozzájuk, hogy ezt az egy éves gázmeny-
nyiséget mi a légkörből eltávolítsuk.”  

Völgyesi Viktor hozzátette: “A hulladék faanyag sok esetben az er-
dőben korhad el, és a fa újratermelésével a szén-dioxid-kibocsátás 
csökkentése is hatékonyabb, mert a földgáz elégetésével ez nem 
lehetséges.”

Négymillió köbméter gázt égetnek el
a váci távfűtés során, most alternatívákra pályáznak
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KULTÚRA

Nem akarok beleszólni! De azért mégis 
megteszem. Csak mert feljogosítva érzem 
magam rá, meg különben is: Csak jót akarok 
neked. Mikor jön már meg végre az eszed, és 
házasodsz / szülsz unokát nekem, lehetőleg 
fiút (ha már ti nem voltatok képesek annak 
születni)? Azt a nadrágot meg ne vedd föl 
többet, kövérít! Ép ember maradjon, aki ilyen 
anya mellett nő fel, és a felnőttkorát is beara-
nyozza egy ilyen szülő! Az alcím (Innen szép 
nyerni!) félig humorosan, félig komolyan 
bizonygatja, hogy nem könnyű megbirkózni 
egy olyan családtaggal, aki mindent jobban 
tud, csak az ő akarata érvényesülhet, vagy ha 
netán ellentmondunk, jaj nekünk, hónapo-
kig, évekig hallgathatjuk a hibáink ecsetelé-
sét, szűnni nem akaró emlegetését. Persze 
mindig az a legfontosabb, mihez mit szól a 
falu (vagy Lukácsék).

A szerzők néhol epés, nagyon mai humorral 
ábrázolják a három lánytestvér mindennapja-
it: küzdelmüket anyjukkal, partnerükkel, az 
egyiknek pedig három gyermekével.

Amikor Anya végre rászánja magát, hogy 
pszichológushoz járjon, azt is elintézi, hogy 
véletlenül se derüljön ki, mert az „mekkora 
szégyen, hát bolond vagyok én?”

Én jót mulattam az egészen, pedig ha mind-
ez komolyan íródik, igen tragikus és siralmas.

Mikesné Kovács Andrea
könyvtáros

Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37. 
Tel.: 06-27-311-335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899 
Gyermekkönyvtár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu 
Hosszabbítás: kolcsonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu

A HÓNAP FOTÓJA
Fekete István: Főtér 2007

A HÓNAP KÖNYVE 
Bányainé Nagy Judit, Fancsikai Eszter, 
Tapasztó Orsi: Nem akarok beleszólni 
(Innen szép nyerni!)



12                 Váci Hírnök

Információ

FOGORVOSI ÜGYELET:
A váci és Vác körzeti hétvégi fogászati ügyeletek megszűntek!

Legközelebbi ingyenes ügyelet: Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.
Tel.: 06-1-317-6600

HÁZIORVOSI ÜGYELET:
minden esetben ELŐSZÖR hívja a 1830-as telefonszámot! 

Hétköznap 16-22 óra között és hétvégén, illetve ünnepnapokon 8-14 óráig 
háziorvosi ügyelet működik Vácon. 22 és 8 óra között, illetve hétvégén, 

valamint ünnepnapokon 14 óra után a mentőszolgálat működtet sürgősségi 
ügyeletet, ahol háziorvosi vagy mentőtiszti, sürgősségi ellátást kaphat.

A felnőtt ellátás a Váci Mentőállomáson történik: Vác, Mentős köz 1.
A gyermekeket a szakrendelő 2. emeletén (R243) látják el:

Vác, Argenti Döme tér 1-3.

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác: Vác, Zrínyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I  - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET
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21 b 22 c 23 d 24 e 25 f 26 g 27 h

28 i 29 a 30 b 31 c 1 d 2 e 3 f

4 g 5 h 6 i 7 a 8 b 9 c 10 d

11 e 12 f 13 g 14 h 15 i 16 a 17 b

18 c 19 d 20 e 21 f 22 g 23 h 24 i

Vácott született váci lakosok
Együd Martin és Krasznai Eszter Borbála gyermeke, Teodor Alex
Segesvári Dávid László és Ujhelyi Lilla gyermeke, Luca
Zeller Ákos és Molnár Melinda gyermeke, Csenge
Csikós Ábel és Danku Beáta gyermeke, Noé Joel
Pók Márk és Sellyei Dorottya gyermeke, Csenge
Együd Tibor és Karkus Renáta gyermeke, Frida Annamária
Molnár Dávid és Balogh Szabina gyermeke, Nikolasz Ali
Tábori Dávid János és Palócz Orsolya gyermeke, Nóra
Fehér Zsolt és Kovács Zsuzsanna gyermeke, Benedek Károly
Várady Gergely Áron és Váraljai Petra gyermeke, Anna
Virág Ákos Márk és Hajdú Debra Angéla gyermeke: Lia
Palásty István és Jeszenszki Eszter gyermeke, Borbála
Bedőcs Krisztián és Págyor Lilla gyermeke, Ákos 
Szita Ádám és Szabó Csilla gyermeke, Bende Ádám

Házasságot kötött váciak
Nagy Tamás és Cseszár Edina  
Alföldi Bence és Beja Luca
Kovács András Bence és Csurilla Evelin
Rácz Norbert és Szabó Fruzsina
Gurdon Tamás István és Kovács Vivien
Simon András és Hornok Viktória
Muka Viktor Lajos és Turkevi-Nagy Ágnes
Fischer Erik Martin és Pozsár Emese
Horváth Gergely és Volentics Éva
Győrffy András Hunor és Sárkány Diána
Wagner André és Müller Petra
Bergmann Dániel és Csik Fabiola
Bajnai Máté Bence és Vastag Alexandra Magdolna
Orsós Krisztián és Böttkös Nóra Éva 

Elhunyt váciak
Az elmúlt hónapban 43 váci lakos személy hunyt el városunkban.

Anyakönyvi hírek

Vásár időpontja Nyitva tartás Vásár jellege

augusztus 17. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
szeptember 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
október 19. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
november 16. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
december 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár

Heti állatvásár: minden hét péntek
Nyitva tartás: nyári időszakban 6-11 óráig, 

 téli időszakban 7-11 óráig. 

Az dőpontok tájékoztató jellegűek.
Minden érdeklődőt szeretettel várunk rendezvényeinken!

Vác Város Önkormányzat Gazdasági Hivatala
Telefon: +36 30 568 6807, e-mail: ghvac.vasarter@gmail.com

facebook.com/váci vásár

VÁC VÁROS ÖNKORMÁNYZAT ELÉRHETŐSÉGE

2600 Vác, Március 15. tér 11.
Tel: 06-27-513-400, Fax: 06-27-513-414

Zöld szám: 06-80-890-020

Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester
Kiss Zsolt János alpolgármester

Inotay Gergely Ábel alpolgármester
Rozmaring Sándor Márton

társadalmi megbízatású alpolgármester

Dr. Zsidel Szilvia - jegyző
Dr. Grmela Judit - aljegyző

Hivatal fogadónapjai:
Hétfő: 14:00 - 18:00 óráig

Szerda: 8:00 - 12:00 óráig és 13:00 - 16:00 óráig
Ebédidő: 12:30 - 13:00 között minden nap

2025. ÉVI VÁSÁR NAPTÁR
2025. évben Vác városában a vásártér területén

megrendezésre kerülő vásárok időpontjai:



Idén ünnepeljük Vác első írásos említésének 950. évfordulóját.
Korábbi dokumentum híján úgy alakult ki az ünneplés hagyománya, hogy Vác első magyarországi írásos említését ünnepeljük. A Garamszent-
benedeki Apátság alapítólevelében 1075-ben városunk Wac civitas néven szerepel. Itt említik a váci „Szent Mária” püspökség birtokát, tehát 
a város akkor már püspöki székhely volt. A püspökség valószínűleg Szent István második, 1030 körüli alapítása során keletkezett, és ezt a rangot 
csak a már kiépült, jelentős települések kaphatták meg. Időközben felbukkant első írásos említésként 1074, amikor az alsó-szászországi Yburg 
kolostor évkönyve Wazenburg néven szól a városról. De a hagyomány maradt 1075-nél, a garamszentbenedeki oklevél dátumánál. 

Vác a korai püspökségek egyike, egyházi és vallási élete a kezdetektől megha-
tározó és gazdag. A város történelmében a katolikus egyház világi intézmé-
nyei mellett karakteresen jelen voltak és vannak olyan nagy szerzetesrendek, 
mint az irgalmasrend, ferencesek, domonkosok és a piaristák. Munkájukkal 
Vác nemcsak vallási központként, de oktatási, kulturális és gyógyító tevékeny-
ségben is kiemelkedő szerepet töltött és tölt be napjainkban is, a testvéregy-
házakkal együtt formálják a város szellemi és társadalmi arculatát.

Vác Város Önkormányzat 
www.vac.hu

www.vac950.hu

Vác mint egyházi központ

N O N P R O F I T   K F T

Részletek a program honlapján, illetve Vác Város Önkormányzat 
web- és Facebook oldalán! Információ: info@varoshaza.vac.hu
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Minden év augusztus 20-án adnak át 
városi kitüntetéseket. Idén a közösségi 
Pro Urbe díjat a Vác Deákvár SE kapja. 
Ennek apropóján beszélgettünk az 
egyesület alapító elnökével, Vásárhelyi 
Tamással.

– Vácon születtél, itt élsz ma is, és egy 
olyan ember örökségét viszed tovább, aki 
nemcsak iskolát, hanem közösséget is te-
remtett.

Ötven éve nyitotta meg kapuit a Föld-
váry Károly Általános Iskola. Az intézmény 
megszületése szinte teljes egészében 
nagyapám, Vásárhelyi József elhivatottsá-
gának és kitartásának köszönhető. Nem 
csupán végigjárta a hivatalos utat, hanem 
meg is valósította az álmot: Az iskola nem-
csak felépült, hanem első igazgatójaként 
szívvel-lélekkel vezette is azt. Az idei évfor-
dulón különösen megható volt látni, hogy 
még öt évtized múltán is szeretettel és tisz-
telettel emlékeznek rá egykori kollégái.

De öröksége nem ért véget az iskola fala-
inál. A Cserje utcai sorházak is az ő nevéhez 
fűződnek – ahol ma otthonok, családok, 
közösségek élnek, ott annak idején kuko-
ricás volt. Ő volt az, aki már akkor meglátta 
a térben a jövőt.

– Úgy tűnik, a közösségépítés nálatok 
családi hagyomány. Egy másik közegben, 
de Te is hasonló útra léptél.

Baráti társasággal kezdtünk el heti rend-
szerességgel focizni, és egy idő után felme-
rült bennünk a gondolat: Miért ne alapíta-

nánk egy saját egyesületet? Így 2004-ben 
belevágtam, és útjára indítottam a Vác 
Deákvár SE-t.

A névválasztás egyértelmű volt: Mindig 
is Deákváron éltem, erős a kötődésem a vá-
rosrészhez. Első lépésként felvettem a kap-
csolatot a DDC-vel, a Ságvári Klub üresen 
álló sporttelepének tulajdonosával. A kö-
rülmények meglehetősen szerények vol-
tak – salakos pálya, se kispad, se felszerelés 
–, de ez nem hogy elvette volna a kedvün-
ket, inkább még nagyobb lendületet adott. 
Mindenki beletette a szívét-lelkét.

2006-ban csatlakozott hozzánk első 
edzőnk, Steidl Sándor, aki nemcsak szak-
mailag, emberileg is hatalmas értéket 
képviselt, ráadásul 12 éven át teljesen ön-
zetlenül, díjazás nélkül dolgozott velünk. 
Nem sokkal később csatlakozott hozzánk 
testvére, Steidl Ákos is, aki fiatal csapatai-
val tovább erősítette és bővítette a közös-
ségünket. Ők már a mai felnőtt csapatunk 
gerincét alkotják. Nem mehetek el szó nél-
kül Telek Árpád neve mellett sem, akivel 
közösen építették fel az utánpótlásbázist, 
megalapozva ezzel a jövő sikereit.

– Ez a közösség ma már sokkal több, mint 
egy futballcsapat.

Az elmúlt 21 évben rengeteget változott 
az egyesület. Ma már minden korosztály-
ban van csapatunk az U7-től a felnőttekig. 
Kezdetektől a tömegsportot tartottuk szem 
előtt, nálunk nem a profi karrier az elsődle-
ges cél. Ha valaki igazán tehetséges, úgyis 

továbblép: Vácra vagy akár más nagyobb 
klubhoz. Nekünk az a legfontosabb, hogy 
minél több gyerek sportoljon, mozogjon, 
és közösséghez tartozzon. Mert ez ad igazi 
értelmet annak, amit csinálunk.

– Közben a sporttelep is hatalmasat válto-
zott az évek során.

Voltak időszakok, amikor komolyan ag-
gódtunk a jövő miatt. Megkeresték a tulaj-
donost azzal az ötlettel, hogy a sporttelep 
helyén lakóparkot építsenek, de szeren-
csére ő ennek ellenállt. Így továbbra is mi 
üzemeltethetjük a pályát, és folytathatjuk a 
fejlesztéseket. A salakos pályát időközben 
műfűre cseréltük, új öltözőket építettünk, a 
régieket pedig felújítottuk. A füves pálya is 
teljesen megújult. Ezeket a beruházásokat 
nagyrészt TAO-támogatásból sikerült meg-
valósítani. Folyamatosan azon dolgozunk, 
hogy a sporttelep ne csak funkcionálisan 
működjön, hanem szép, otthonos közeg 
legyen mindazoknak, akik ide járnak. 

– Ha valaki meghallja, hogy focicsapat, 
gyakran azt gondolja: Ez biztosan megéri 
anyagilag is.

A profi futballban valóban komoly pén-
zek mozognak, de amit mi csinálunk, az a 
tömegsport kategóriája. A működésünket 
tagdíjakból és TAO-támogatásból finanszí-
rozzuk. Ebből fizetjük az edzőket, ebből vá-
sároljuk a felszereléseket, és ebből visszük 
immár húsz éve minden nyáron a gyereke-
ket Balatonra, táborozni.

– Miért vállalod mégis mindezt?

Őszintén? Mert már kutya kötelességem. 
A játékosaink háromnegyede gyerek. Mit 
mondanék nekik, ha egyszer csak abba-
hagynám? Ráadásul az egyesület ma már 
nemcsak a futballról szól: van néptánc-, 
karate- és darts szakosztályunk is, a sport-
telep pedig otthont ad a Tini Dance Team 
tánciskolának és a Deákvári Nyugdíjas 
Klubnak is.

Ez már egy olyan közösségi tér, ahol kö-
zel ezren találnak sportolási és közösségi 
lehetőséget – gyerekek, fiatalok, felnőttek, 
idősek. Ezért éri meg. Ezt nem lehet pénz-
ben mérni, hanem értékben.

Matz-Molnár Kriszta

Vásárhelyi Tamás
Csak focizni akartunk – sportközpont lett belőle
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JAJ, NAGYI!JAJ, NAGYI!
ORLAI PRODUKCIÓORLAI PRODUKCIÓ

09.19.09.19.
19:0019:00

MOLNÁR PIROSKA,MOLNÁR PIROSKA,
LÁSZLÓ LILI,LÁSZLÓ LILI,
ROHONYI BARNABÁSROHONYI BARNABÁS

OPERETT SZALONOPERETT SZALON
FARKAS PÁL // HÁZIGAZDAFARKAS PÁL // HÁZIGAZDA

09.20.09.20.
18:0018:00

VENDÉGEK:VENDÉGEK:
KALOCSAI ZSUZSA,KALOCSAI ZSUZSA,
VIRÁGH JÓZSEFVIRÁGH JÓZSEF

A KÓRÓ ÉS A KISMADÁRA KÓRÓ ÉS A KISMADÁR
MAGYAR NÉPMESE SZÍNHÁZMAGYAR NÉPMESE SZÍNHÁZ

09.23.09.23.
10:0010:00

INTERAKTÍV MAGYARINTERAKTÍV MAGYAR
NÉPMESENÉPMESE

MOZINAPMOZINAP
MOZGÓ MOZIMOZGÓ MOZI

09.27.09.27.
11:0011:00

5 FILM5 FILM
EGÉSZ NAPEGÉSZ NAP

CSODÁLATOS TŰZSZERSZÁMCSODÁLATOS TŰZSZERSZÁM
SZÉP ERNŐ SZÍNHÁZSZÉP ERNŐ SZÍNHÁZ

10.09.10.09.
09:0009:00

ZENÉS MESEJÁTÉKZENÉS MESEJÁTÉK
09:00 // 11:0009:00 // 11:00

DR. PRESSING LAJOSDR. PRESSING LAJOS
MI VÁR RÁNK A HALÁL UTÁNMI VÁR RÁNK A HALÁL UTÁN

10.10.10.10.
18:0018:00

DR. PRESSING LAJOSDR. PRESSING LAJOS
ELŐADÁSAELŐADÁSA

SZÍVHANGSZÍVHANG
RÓZSAVÖLGYI SZALONRÓZSAVÖLGYI SZALON

10.12.10.12.
19:0019:00

SZULÁK ANDREA, EPRESSZULÁK ANDREA, EPRES
ATTILA, GYÖRGYI ANNA,ATTILA, GYÖRGYI ANNA,
SAJGÁL ERIKASAJGÁL ERIKA

INDULHATUNK,INDULHATUNK,
EDIT NÉNI?EDIT NÉNI?

10.17.10.17.
19:0019:00

ZSURZS KATI, JÁNOSIZSURZS KATI, JÁNOSI
FERENC, BUZA TÍMEAFERENC, BUZA TÍMEA

HARMÓNIKAHARMÓNIKA
SZERELMESEISZERELMESEI

10.18.10.18.
18:0018:00

MŰVÉSZETI VEZETŐ:MŰVÉSZETI VEZETŐ:
PÁL LAJOS ÉRDEMESPÁL LAJOS ÉRDEMES
MŰVÉSZMŰVÉSZ

APÁK A PADBAN, AVAGYAPÁK A PADBAN, AVAGY
TÚLÉLŐKALAUZ SZÜLŐKNEKTÚLÉLŐKALAUZ SZÜLŐKNEK

10.24.10.24.
19:0019:00

SIMON KORNÉL,SIMON KORNÉL,
LUKÁCS MIKLÓSLUKÁCS MIKLÓS

MOZINAPMOZINAP
MOZGÓ MOZIMOZGÓ MOZI

10.25.10.25.
11:0011:00

5 FILM5 FILM
EGÉSZ NAPEGÉSZ NAP

2600 VÁC,2600 VÁC,
DR. CSÁNYI LÁSZLÓDR. CSÁNYI LÁSZLÓ

KÖRÚT 58.KÖRÚT 58.
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